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Samfunnsutvikling, Laila Bjørge-rådgjevar landbruk, møtesekretær Arthur
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Vegard Sjursen-EY og Maren Kamlund-EY, saman med dagleg leiar Baste Tveito i
Nordhordland næringslag presenterte Scenarioanalyse for Nordhordland.
Dagleg leiar Børge Brundtland i IUV orienterte om prosjekt Grønn plattform.
Kari Natland-NUI orienterte om Nordhordland Unesco biosfæreområde/prosjekt Grøn
verdiskaping.

Etter møtet var utvalet på synfaring til Alverland på Sundsbø.
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028/21: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

Behandling: 

Utvalet godkjende innkalling og saksliste. 

ND- 028/21 Vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

029/21: Godkjenning av møteprotokoll I ND 3. februar 2021 

Møteprotokollen vert godkjent. 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

Behandling: 

Utvalet godkjende samrøystes møteprotokoll for møte 3. februar 2021. 

ND- 029/21 Vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

030/21: Rullering av planstrategi 2020 - 2023 Alver kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 -2023 for Alver 

kommune. 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.03.2021: 

Behandling: 

Ingen merknader, samrøystes. 



RMNF- 010/21 Vedtak: 

Ingen merknader.  

Eldreråd 08.03.2021: 

Behandling: 

Det vart sett fram følgjande framlegg til uttale i møtet: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg med følgjande merknad: 

Eldrerådet etterlyser synlegheit i planane for dei ulike nærsentra i Alver kommune. 

Områdeplan for nærområdet Lindås, som vart overført frå Lindås kommune til nye Alver, er 

ikkje synleg i den presenterte planen. 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegget sett fram i møtet. 

ER- 012/21 Vedtak: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg med følgjande merknad: 

Eldrerådet etterlyser synlegheit i planane for dei ulike nærsentra i Alver kommune. 

Områdeplan for nærområdet Lindås, som vart overført frå Lindås kommune til nye Alver, er 

ikkje synleg i den presenterte planen. 

Ungdomsråd 08.03.2021: 

Behandling: 

Orietering i saka under felles orienteringsmøte for RMNF, UR og ER 

UR- 013/21 Vedtak: 

Tatt til orientering 

Samrøystes vedteke 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.03.2021: 

Behandling: 

Hogne Haugsdal-kommunalsjef orienterte og svarte på spørsmål. 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  

OKK- 011/21 Vedtak: 

Uttale frå OKK - 09.03.2021: 

Ingen merknader. 

Utval for helse og omsorg 09.03.2021: 

Behandling: 



Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande framlegg til uttale frå HO i sak om Planstrategi 

i Alver kommune: 

Forslag til Planstrategi inneheld eit eige punkt om temaplanar der enkelt temaplanar er tatt 

med vidare. Dersom punkt 3. Temaplanar i Planstrategien skal vera eit eige punkt, ønskjer HO 

at plan for RUS-politisk plan vert tatt inn att i punkt 3. 

 

Framlegget frå utvalsleiaren vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 

Utvalsleiaren sitt framlegg fekk 7 røyster og vart vedteke. 

 

HO- 010/21 Vedtak: 

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale i sak om Planstrategi i Alver kommune: 

Forslag til Planstrategi inneheld eit eige punkt om temaplanar der enkelt temaplanar er tatt 

med vidare. Dersom punkt 3. Temaplanar i Planstrategien skal ver eit eige punkt, ønskjer HO 

at plan for RUS-politisk plan vert tatt inn att i punkt 3. 

 

Utval for areal, plan og miljø 10.03.2021: 

 

Behandling: 

Orientering i saka v/Kristin Nåmdal-tenesteleiar Plan og analyse 

Framlegg frå Leif Taule-Sp: 

Områdeplan for Bøvågen vert lagt inn i strategiplanen. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå Ingrid Fjeldsbø-H: 

Framlegget vart røysta over punkt for punkt: 

1. Ny områdeplan Lindås 

2. Sambandet vest taes inn 

3. Ruspolitisk plan taes inn 

4. Landbruksplan taes inn 

5. Digitaliseringsplan taes inn 

6. Områdeplan Bøvågen 

 

1. Ny områdeplan Lindås 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

2. Sambandet vest taes inn 

Framlegget vart vedteke med 6 røyster (Heine Fyllingsnes-H, Leif Taule-Sp, Anne Grete Eide-

Ap, Kenneth Murberg-H, Ingrid Fjeldsbø-H, Malin Andvik-Krf) 

 

3.Ruspolitisk plan taes inn 

Framlegget vart vedteke med 8 røyster, mot 1 røyst (Leif Taule-Sp) 

 

4.Landbruksplan taes inn 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

 

5. Digitaliseringsplan taes inn 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

6. Områdeplan Bøvågen 

Framlegget vart tatt vekk. 

 

Framlegg frå Sveinung Toft-V: 

 A.Områdeplan for Midtmarka/Flatøy vert teke ut av planstrategidokumentet. 



Grunngjeving: 

1. Prioritere plankapasitet. Kommunen er i oppstarten med nye, overordna planar som skal

samordna planane frå dei tre samanslåtte kommunane. Dette vert eit krevjande arbeid, som

bør ha fullt fokus og som plankapasiteten heller bør prioriterast til.

2. Alver kommune bør prioritere planar for å ta heile kommunen i bruk før nye planar sentralt.

3. Logisk og effektiv planrekkjefølgje. Kommunen sine overordna areal- og samfunnsplan må

på plass før ein kan jobba vidare ned denne planen. Ny kommuneplan sin arealdel for Alver

er ikkje på plass før hausten 2023.

4. Området i og ved Midtmarka er ikkje definert som eit nytt lokalsenter eller regionsenter i

intensjonsavtalen for Alver kommune. Ein kystlandsby vil konkurrera med Knarvik og

øydeleggja for utviklinga av eit konsentrert og miljøvenleg regionsenter.

5. Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune har med stort fleirtal (12 røyster mot 5 frå Høgre og

FrP) i møte den 30.04.2020 fremja motsegn mot planen.

6. Alver kommune må ta vare på verdifulle natur og friluftsområde, og ikkje byggja dei ned.

B. Planarbeidet for Sambandet Vest vert avslutta.

Grunngjeving:

Prosjektet vil kosta milliarder, øydeleggja flott kystlandskap, og samfunnsnytten vil vera svært

låg.

C. Alver kommune startar opp arbeid med kommunedelplan for biologisk mangfald og

nykartlegging av verdifull natur- og viltområder.

Grunngjeving, det er viktig å ta vare på biologisk mangfald.

D. Kommundelplan for klima og miljø må starta opp i 2022.

E. Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for

kommunale vegar.

Framlegget vart røysta over punkt for punkt:

A.Områdeplan for Midtmarka/Flatøy vert teke ut av planstrategidokumentet.

Grunngjeving:

1. Prioritere plankapasitet. Kommunen er i oppstarten med nye, overordna planar som skal

samordna planane frå dei tre samanslåtte kommunane. Dette vert eit krevjande arbeid, som

bør ha fullt fokus og som plankapasiteten heller bør prioriterast til.

2. Alver kommune bør prioritere planar for å ta heile kommunen i bruk før nye planar sentralt.

3. Logisk og effektiv planrekkjefølgje. Kommunen sine overordna areal- og samfunnsplan må

på plass før ein kan jobba vidare ned denne planen. Ny kommuneplan sin arealdel for Alver

er ikkje på plass før hausten 2023.

4. Området i og ved Midtmarka er ikkje definert som eit nytt lokalsenter eller regionsenter i

intensjonsavtalen for Alver kommune. Ein kystlandsby vil konkurrera med Knarvik og

øydeleggja for utviklinga av eit konsentrert og miljøvenleg regionsenter.

5. Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune har med stort fleirtal (12 røyster mot 5 frå Høgre og

FrP) i møte den 30.04.2020 fremja motsegn mot planen.

6. Alver kommune må ta vare på verdifulle natur og friluftsområde, og ikkje byggja dei ned.

Framlegget fekk 4 røyster og fall (Ingrid Fjeldsbø-H, Ståle Hopland-Uavh, Leif Taule-Sp, 

Sveinung Toft-V) 

B. Planarbeidet for Sambandet Vest vert avslutta.

Grunngjeving:

Prosjektet vil kosta milliarder, øydeleggja flott kystlandskap, og samfunnsnytten vil vera svært

låg.

Framlegget fekk 4 røyster og fall (Jon Vidar Sakseide-Krf, Ståle Hopland-Uavh, Leif Taule-Sp, 

Sveinung Toft-V) 

C. Alver kommune startar opp arbeid med kommunedelplan for biologisk mangfald og

nykartlegging av verdifull natur- og viltområder.



Grunngjeving, det er viktig å ta vare på biologisk mangfald. 

Framlegget fekk 2 røyster og fall (Ståle Hopland-Uavh, Sveinung Toft-V) 

D. Kommundelplan for klima og miljø må starta opp i 2022.

Framlegget fekk 3 røyster og fall (Ståle Hopland-Uavh, Sveinung Toft-V, Leif Taule-Sp) 

E. Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for

kommunale vegar.

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

Rådmannen sitt framlegg med endringsframlegg vart samrøystes vedteke. 

APM- 045/21 Vedtak: 

Uttale frå APM - 10.03.2021: 

Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 -2023 for Alver 

kommune med slik endring:  

1.Områdeplan for Bøvågen vert lagt inn i strategiplanen.

2.Ny områdeplan Lindås

3.Sambandet vest taes inn

4.Ruspolitisk plan taes inn

5.Landbruksplan taes inn

6.Digitaliseringsplan taes inn

7.Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for

kommunale vegar.

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

Behandling: 

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgande tilleggsframlegg til uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale i sak Rullering av planstrategi 

Alver kommune 2020-2023: 

Utval for næringsutvikling og drift ynskjer at det blir lagt opp til ein eigen landbruksplan og ein 

eigen plan for digitalisering. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 

Utvalsleiaren sitt tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke. 

ND- 030/21 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale: 

Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 - 2023 for Alver 

kommune. 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale i sak Rullering av planstrategi 

Alver kommune 2020-2023: 

Utval for næringsutvikling og drift ynskjer at det blir lagt opp til ein eigen landbruksplan og ein 



eigen plan for digitalisering. 

031/21: Medlemskap Klimapartnar Vestland 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret i Alver kommune vedtar å søke om medlemskap i Klimapartnar Vestland. 

Finansiering av partnarskapsavgift på kr 50.000 blir dekka av næringsfondet i 2021. Kostnader 

for 2022 blir arbeidd inn i budsjettet i samband med økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

Kostnader knytt til miljøsertifisering av kommunen må vurderast i samband med 

økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

Behandling: 

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg: 

I tråd med politisk styringsstruktur er det Utval for næringsutvikling og drift som tildeler midlar 

frå næringsfondet, og vil derfor vedta følgjande: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, og vedtar å 

bruka NOK 50 000,- frå næringsfondet til medlemskap i 2021, under føresetnad av at 

kommunestyret vedtar å søkja om medlemskap. 

Vidare ber utvalet formannskapet om å fremja følgjande innstilling til kommunestyret: 

“Kommunestyret i Alver kommune vedtar å søke om medlemskap i Klimapartnar Vestland. 

Finansiering av partnarskapsavgift på kr 50.000 blir dekka av næringsfondet i 2021, i tråd med 

vedtak i Utval for næringsutvikling og drift 10.03.2021. Kostnader for 2022 blir arbeidd inn i 

budsjettet i samband med økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

Kostnader knytt til miljøsertifisering av kommunen må vurderast i samband med 

økonomiplanprosessen 2022 – 2025.” 

Det vart røysta alternativt. 

Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 

Framlegget frå utvalsleiaren fekk 5 røyster og vart vedteke mot 2 røyster. 

Følgjande røysta for:  Stian Lavik-KRF, Tormod Skurtveit-AP, Maya Greve-MDG, Øyvind 

Bratshaug-H, Liv Hopland van der Kooij-SP. 

Følgjande røysta mot: Mabel Johansen-H, Ynge Walaker-UAVH. 

ND- 031/21 Vedtak: 

I tråd med politisk styringsstruktur er det Utval for næringsutvikling og drift som tildeler midlar 

frå næringsfondet, og vil derfor vedta følgjande: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, og vedtar å 

bruka NOK 50 000,- frå næringsfondet til medlemskap i 2021, under føresetnad av at 

kommunestyret vedtar å søkja om medlemskap. 

Vidare ber utvalet formannskapet om å fremja følgjande innstilling til kommunestyret: 

“Kommunestyret i Alver kommune vedtar å søke om medlemskap i Klimapartnar Vestland. 

Finansiering av partnarskapsavgift på kr 50.000 blir dekka av næringsfondet i 2021, i tråd med 



vedtak i Utval for næringsutvikling og drift 10.03.2021. Kostnader for 2022 blir arbeidd inn i 

budsjettet i samband med økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

Kostnader knytt til miljøsertifisering av kommunen må vurderast i samband med 

økonomiplanprosessen 2022 – 2025.” 

 

 

032/21: Samarbeidsavtale Invest in Bergen og Etablerersenteret 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune vedtar å inngå ny samarbeidsavtale 2021 - 2024 om medlemskap i Invest in 

Bergen og Etablerersenteret. Kostnad for medlemskap på kr 204.568 per år ligg inne i den 

økonomiske driftsramma i økonomiplanen 2021 – 2024. 

 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

 

Behandling: 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

ND- 032/21 Vedtak: 

Alver kommune vedtar å inngå ny samarbeidsavtale 2021 - 2024 om medlemskap i Invest in 

Bergen og Etablerersenteret. Kostnad for medlemskap på kr 204.568 per år ligg inne i den 

økonomiske driftsramma i økonomiplanen 2021 – 2024. 

 

 

033/21: Høyringsuttale regional plan for innovasjon og næringsutvikling 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret i Alver vedtar høyringsuttale for regional plan for innovasjon og 

næringsutvikling. 

 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

 

Behandling: 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

ND- 033/21 Vedtak: 

Kommunestyret i Alver vedtar høyringsuttale for regional plan for innovasjon og 

næringsutvikling. 

 

 



 

034/21: Meldingar og orienteringar i Utval for næringsutvikling og drift 

10.03.2021 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldingar og orienteringar vert tekne til orientering. 

 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

 

Behandling: 

Formannskapet deltok under presentasjonen av Scenarioanalyse for Nordhordland. Utval for 

næringsutvikling og drift godkjende at medlemmane i formannskapet fekk talerett i tilknyting 

til denne presentasjonen. 

- Scenarioanalyse Nordhordland: Presentasjon v/Vegard Sjursen og Maren Kamlund-EY, og 

Baste Tveito-dagleg leiar i Nordhordland næringslag 

- Grønn plattform: Orientering v/dagleg leiar Børge Brundtland-IUV 

- Nordhordland Unesco biosfæreområde/prosjekt Grøn verdiskaping: Orientering v/Kari 

Natland-NUI 

- Tilskotsordning spesielle miljøtiltak i landbruket - SMIL: Orientering v/Laila Bjørge-rådgjevar 

landbruk 

- Reinseanlegg Knarvik: Statusoppdatering v/Line M. Valle-leiar eigedomsforvaltning 

- Mindre prosjekt kontra større prosjekt: Orientering v/Anny Bastesen-kommunalsjef 

- Status kapasitet plan og byggesak: Orientering v/Anny Bastesen-kommunalsjef 

- Utvalsleiar Stian Lavik orienterte kort om innspel frå lokale bønder om felling av hjort. Han 

informerte om at det blir jobba med og vurdert endringar I valdstruktur og uttak av dyr, 

 

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg: 

 

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar. 

  

Utvalet vil peika på viktigheita av at regional satsing på næringsutvikling må ha 

Fensfjordbassenget som hovudmotor. Det må reflekterast og vurderast korleis ein kan leggja 

godt til rette for å følgja anbefalingane frå Scenarioanalysen, til dømes med tanke på val av 

strategiske hovudfokus, merkevareposisjonering og marknadsføring av Nordhordland, og 

rolleavklaringar mellom regionalt nivå, kommunalt nivå, industriutviklingsselskap, og 

næringslivet generelt.  

  

Utvalet ser med stor interesse på forprosjektet for Grønn plattform og potensialet for 

hovudprosjekt og bed om at ein blir orientert vidare etter kvart som det er naturleg i vidare 

framdrift.  

  

Utval for næringsutvikling og drift vil peika på viktigheita av at næringslivet blir godt involvert i 

arbeidet med Nordhordland UNESCO Bisofæreområde framover. Dette vil vera avgjerande 

for å få med den livskraftige omstillinga til grøn industri som foregår i Nordhordland som ein 

sterk motor i biosfæreperspektivet.  

  

Utvalet takkar for oppfølginga kring handsaming av byggesaker og relatert sakshandsaming i 

kommunen. Forseinkingar i dette er svært alvorleg for næringslivet, og det er derfor 

avgjerandre at sakshandsaminga er tilstrekkeleg rask og god. Utvalet vil be administrasjonen 

om å fortsetja å følgja dette opp for å handtera situasjonen, i tråd med tidlegare vedtak.  



  

Utvalet ber om at det vert gjeve regelmessige orienteringar for status på mindre prosjekt når 

det er naturleg, og minst to gongar i året - i forkant av budsjett og revidering av budsjett.  

  

Utvalet vil peika på viktigheita av å sikra godt nok uttak av vilt i landbruksområda i 

kommunen, og vil be om at administrasjonen følgjer opp dette tett, både med tanke på 

tenleg struktur og system og faktiske fellingsløyve. Utvalet ber om i neste utvalsmøte å få ei 

orientering om dette og korleis det påverkar landbruket som næring. 

 

Framlegget frå utvalsleiaren vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 

Utvalsleiaren sitt framlegg fek 7 røyster og vart vedteke. 

 

ND- 034/21 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar. 

  

Utvalet vil peika på viktigheita av at regional satsing på næringsutvikling må ha 

Fensfjordbassenget som hovudmotor. Det må reflekterast og vurderast korleis ein kan leggja 

godt til rette for å følgja anbefalingane frå Scenarioanalysen, til dømes med tanke på val av 

strategiske hovudfokus, merkevareposisjonering og marknadsføring av Nordhordland, og 

rolleavklaringar mellom regionalt nivå, kommunalt nivå, industriutviklingsselskap, og 

næringslivet generelt.  

  

Utvalet ser med stor interesse på forprosjektet for Grønn plattform og potensialet for 

hovudprosjekt og bed om at ein blir orientert vidare etter kvart som det er naturleg i vidare 

framdrift.  

  

Utval for næringsutvikling og drift vil peika på viktigheita av at næringslivet blir godt involvert i 

arbeidet med Nordhordland UNESCO Bisofæreområde framover. Dette vil vera avgjerande 

for å få med den livskraftige omstillinga til grøn industri som foregår i Nordhordland som ein 

sterk motor i biosfæreperspektivet.  

  

Utvalet takkar for oppfølginga kring handsaming av byggesaker og relatert sakshandsaming i 

kommunen. Forseinkingar i dette er svært alvorleg for næringslivet, og det er derfor 

avgjerandre at sakshandsaminga er tilstrekkeleg rask og god. Utvalet vil be administrasjonen 

om å fortsetja å følgja dette opp for å handtera situasjonen, i tråd med tidlegare vedtak.  

  

Utvalet ber om at det vert gjeve regelmessige orienteringar for status på mindre prosjekt når 

det er naturleg, og minst to gongar i året - i forkant av budsjett og revidering av budsjett.  

  

Utvalet vil peika på viktigheita av å sikra godt nok uttak av vilt i landbruksområda i 

kommunen, og vil be om at administrasjonen følgjer opp dette tett, både med tanke på 

tenleg struktur og system og faktiske fellingsløyve. Utvalet ber om i neste utvalsmøte å få ei 

orientering om dette og korleis det påverkar landbruket som næring. 
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